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J.nr. 2020-16288  

Den 23. september 2020 

 

 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1306 (MOF alm. del) stillet 26. august 2020 efter ønske 

fra Carl Valentin (SF). 

Spørgsmål nr. 1306 

”Har ministeren mulighed for at fastholde EU forbuddet mod anvendelsen af diquat med henvisning 

til, at midlet ikke primært anvendes til at beskytte afgrøden mod skadevoldere, men først og fremmest 

for at sikre en ensartet afgrøde, og at dispensationen derfor ikke gælder en nødsituation, hvor afgrøden 

er i fare, men snarere en økonomisk optimering af produktionen?” 

Svar 
Jeg henviser til svaret på MOF alm. del spm. 1226 om forudsætningerne for, at Miljøstyrelsen kan give 

en dispensation. 

 

Institut for Agroøkologi, Aarhus Universitet har oplyst følgende, som en del af deres vurdering af 

dispensationsansøgningen for anvendelse af Reglone i læggekartofler:  

"Det er afgørende for kvaliteten af kartofler, der skal lagres, at knoldene er ensartet skindfaste ved 

optagning, hvilket forudsætter, at væksten af kartoffeltoppen kan standses effektivt forud for 

optagning uden efterfølgende genvækst. Det er vigtigt, at både blade, stængler og udløbere er 

nedvisnet ved høst. En utilstrækkelig nedvisning øger risikoen for skader på knoldene ved optagning, 

hvilket fremmer infektioner med rådfremkaldende svampe og bakterier og dermed også muligheden 

for at lagre kartoflerne. Endvidere øges risikoen for virusinfektion, som kan betyde kassation af 

læggekartofler". 
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